



## Youth-focused 2SLGBTQIA+ organizations across Canada announce **#YouthVoicesWillPrevail** campaign to uplift and centre voices of queer and trans youths amidst rising hate

**November 23, 2023**

French to follow

The Canadian Centre for Gender and Sexual Diversity (CCGSD), It Gets Better Canada (IGBC), and LGBT YouthLine are joining forces to launch **#YouthVoicesWillPrevail** in **January 2024**. The **#YouthVoicesWillPrevail** campaign aims to amplify youth voices being drowned out amidst a rising tide of anti-trans and anti-2SLGBTQI hate making its way across Canada.

In recent years, there has been an undeniable tide of rising anti-2SLGBTQIA+ hate sweeping the country, from the removal of safe space stickers in classrooms, heated disagreements and hatred at school board meetings, the 1 Million March 4 Children and other hate-fueled protests, and changes to policy and legislation that serve to cause irreparable harm to queer and trans youth.

- From 2018-2021 there was a 164% rise in police-reported hate crimes towards 2SLGBTQIA+ communities
- 70% of trans youth experience some form of sexual harassment
- 64% of trans youth in Canada have seriously considered suicide

As youth-focused 2SLGBTQIA+ organizations, CCGSD, It Gets Better Canada and LGBT YouthLine see firsthand the impact of hate speech, violence, and restrictive government policies on queer and trans youth. With the noise of this rising anti-trans and anti-2SLGBTQIA+ hate, youth voices have been forced to the background at a time when they deserve to - and must - be front and centre.

The joint **#YouthVoicesWillPrevail** campaign will drive important stories from youth representatives across the country, as they share what affirming support has meant to them, the realities of living in an invalidating household while requiring safe spaces at school, and other much-needed truths that only today's youth can share.

Join us in working to secure a future where no young person in Canada feels marginalized, isolated, excluded, or rejected because of their sexuality or gender identity:

Follow the hashtag **#YouthVoicesWillPrevail** to hear the stories 2SLGBTQIA+ youth will share launching in January 2024. Learn more about how you can amplify youth voices and secure a better future for all youth by following our Instagram accounts at [@ccgsd](#), [@itgetsbettercanada](#) and [@lgbtyouthline](#).

“It’s important to centre the advocacy of queer and trans youth in this work. At CCGSD, we know that early intervention in teaching gender and sexual diversity is key to disrupting discrimination and promoting equality. We know that affirming adults and affirming education is life-saving for queer and trans youth in the long run. It’s for those reasons that queer and trans youth, and the education of all young people in Canada, must be centred in the fight against far-right anti-2SLGBTQI+ hate,” Debbie Owusu-Akyeeah, Executive Director, Canadian Centre for Gender and Sexual Diversity.

“We need to continue shining a light on empowering 2SLGBTQIA+ youth voices. By creating a platform inviting championing queer youth to share their stories and experiences, it is our hope that political leaders as well as parents and guardians, will listen and see value in consulting with the very same 2SLGBTQIA+ youth whose decisions and rights are being put at risk daily,” Omid Razavi, Executive Director, It Gets Better Canada.

“Over the last two years, the top issues queer and trans users of our HelpLine have reached out to us about have been interpersonal relationships and finding community. At LGBT YouthLine, we understand that no one knows what youth need more than they do, and that youth need to be consulted on issues that have serious consequences for their learning environments and ability to access safer and affirming spaces” Lauren Pragg, Interim Executive Director – LGBT YouthLine.

— 30 —

### **About The Canadian Centre for Gender and Sexual Diversity**

The Canadian Centre for Gender and Sexual Diversity is Canada’s 2SLGBTQI+ youth organization dedicated to building a future without discrimination. We do this by offering innovative programs that centre the voices of 2SLGBTQI+ communities, through workshops on comprehensive sexuality education, queer history, and intersectionality in schools across the country, and working with decision-makers and youth leaders to advocate for policies that respond to the needs of 2SLGBTQI+ communities.

Learn more at [ccgsd-ccdgs.org](http://ccgsd-ccdgs.org)

### **About It Gets Better Canada**

It Gets Better Canada is a registered charity in Canada that envisions a world where all 2SLGBTQ+ youth are free to live equally and know their worthiness and power as individuals. Its mission is to uplift, empower, and connect 2SLGBTQ+ youth across Canada.

Learn more at [itgetsbettercanada.org](http://itgetsbettercanada.org)

### **About LGBT YouthLine**

For over twenty-nine years, LGBT YouthLine has been working with 2SLGBTQ+ youth in Ontario with a vision of having youth of all sexual and gender identities be celebrated and supported. We are a queer and trans youth-led organization that affirms and supports the experiences of youth across Ontario. We do this by:

- Providing anonymous peer support and referrals
- Training youth to provide support to other youth
- Providing resources so youth can make informed decisions

Learn more at [youthline.ca](http://youthline.ca)

## Les organismes servant les jeunes personnes 2SLGBTQIA+ partout au Canada annoncent la campagne #YouthVoicesWillPrevail pour centraliser et valoriser les voix des jeunes personnes queers et trans au cœur de la montée des discours haineux

23 novembre 2023

Le Centre canadien de la diversité des genres et de la sexualité (CCDGS), It Gets Better Canada (IGBC) et LGBT YouthLine unissent leurs forces pour lancer la campagne **#YouthVoicesWillPrevail** en **janvier 2024**. La campagne **#YouthVoicesWillPrevail** vise à amplifier les voix des jeunes qui sont ensevelies sous la vague de montée de haine anti-trans et anti-2SLGBTQI qui déferle actuellement sur le Canada.

Depuis quelques années, on remarque une montée indéniable de la haine anti-2SLGBTQIA+ au pays, incluant le retrait des autocollants « espace sécuritaire » dans les écoles, les disputes intenses et la haine lors des réunions de commissions scolaires, la 1 Million March 4 Children et toutes les autres manifestations haineuses, ainsi que les changements dans les politiques et la législation qui causent du tort irréparable aux jeunes personnes queers et trans.

- De 2018 à 2021, il y a eu une augmentation de 164% des crimes haineux à l'endroit des communautés 2SLGBTQIA+ dénoncés à la police
- 70% des jeunes personnes trans subissent du harcèlement sexuel
- 64% des jeunes personnes trans au Canada ont sérieusement considéré le suicide

En tant qu'organismes jeunesse 2SLGBTQIA+, le CCDGS, It Gets Better Canada et LGBT YouthLine constatent directement l'impact des discours haineux, de la violence et des politiques gouvernementales restrictives sur les jeunes personnes queers et trans. Au cœur de la cacophonie de la haine anti-trans et anti-2SLGBTQIA+, les voix des jeunes ont été reléguées à l'arrière-plan à un moment où elles méritent d'être, et doivent être, à l'avant-scène.

La campagne collective **#YouthVoicesWillPrevail** servira de plateforme à des histoires importantes racontées par des jeunes représentant·e·s de partout au pays qui partageront notamment l'impact du soutien validant dans leur vie, la réalité de vivre dans une famille hostile et d'avoir besoin d'espaces sécuritaires à l'école, ainsi que d'autres vérités essentielles que seul·e·s les jeunes d'aujourd'hui peuvent partager

Joignez-vous à nous afin d'assurer un avenir où aucune jeune personne au Canada n'est marginalisée, isolée, exclue ou rejetée en raison de son orientation sexuelle ou identité de genre :

Suivez le hashtag **#YouthVoicesWillPrevail** pour entendre les histoires que les jeunes personnes 2SLGBTQIA+ partageront à partir de janvier 2024. Pour savoir comment vous pouvez amplifier les voix des jeunes et assurer un avenir meilleur pour tous·tes les jeunes, vous n'avez qu'à vous abonner à nos comptes Instagram, [@ccgsd.ccdgs](#), [@itgetsbettercanada](#) et [@lgbtyouthline](#).

« C'est important de centraliser le militantisme des jeunes personnes queer et trans dans notre travail. Au CCDGS, nous savons que l'intervention précoce et l'enseignement entourant la diversité sexuelle et de genre sont essentiels à la disruption de la discrimination et à la promotion de l'égalité. Nous savons que les adultes et l'éducation qui valident les jeunes peuvent sauver la vie des jeunes personnes queers et trans. C'est pour ces raisons que les jeunes queers et trans, et l'éducation pour tous·tes les jeunes au Canada, doivent être centraux à la lutte contre la haine anti-2SLGBTQIA+ de l'extrême droite. » - Debbie Owusu-Akyeeah, Directrice générale, Centre canadien de la diversité des genres et de la sexualité.

« Nous devons continuer à mettre en lumière et empoussancer les voix des jeunes personnes 2SLGBTQIA+. En créant une plateforme invitant les jeunes personnes queers à partager leurs histoires et expériences, nous espérons que les leaders politiques ainsi que les parents et tuteur·rice·s écouteront et constateront la valeur inestimable de la consultation auprès des jeunes 2SLGBTQIA+ dont les droits sont remis en question quotidiennement. » - Omid Razavi, Directeur général, It Gets Better Canada.

« Au cours des deux dernières années, les enjeux principaux pour lesquels les usager·e·s queers et trans de notre ligne d'écoute nous ont contacté·e·s sont les relations interpersonnelles et l'accès à la communauté. Chez LGBT YouthLine, nous comprenons que personne ne sait ce dont les jeunes ont besoin mieux que les jeunes elleux-mêmes, et que les jeunes doivent être consulté·e·s au sujet des enjeux qui ont des conséquences sérieuses sur leurs environnements d'apprentissage et capacités d'accéder à des espaces sécuritaires et validants. » Lauren Pragg, Directeur·rice général·e par intérim - LGBT YouthLine.

— 30 —

### **À propos du Centre canadien de la diversité des genres et de la sexualité**

Le Centre canadien de la diversité des genres et de la sexualité est un organisme jeunesse 2SLGBTQI+ canadien dédié à la création d'un avenir dépourvu de discrimination. Pour y arriver, nous offrons une programmation novatrice qui centralise les voix des communautés 2SLGBTQI+ par l'entremise d'ateliers sur l'éducation sexuelle, l'histoire queer et l'intersectionnalité dans les écoles partout au pays. Nous travaillons aussi avec les décideur·se·s politiques et les leaders jeunesse pour militer pour des politiques qui répondent aux besoins des communautés 2SLGBTQI+.

### **À propos d'It Gets Better Canada**

It Gets Better Canada est un organisme caritatif canadien enregistré qui entretient une vision d'un monde où toutes les jeunes personnes 2SLGBTQ+ sont libres de vivre dans l'égalité et de connaître leur valeur et leur puissance en tant qu'individus. Sa mission est d'encourager et d'outiller les jeunes personnes 2SLGBTQ+ tout en favorisant la création de liens entre elles, partout au Canada.

## **À propos de LGBT YouthLine**

Depuis plus de vingt-neuf ans, LGBT Youthline travaille auprès des jeunes personnes 2SLGBTQ+ en Ontario et entretient une vision d'un monde où les jeunes de toutes orientations sexuelles et identités de genre sont célébré·e·s et soutenu·e·s. Nous sommes un organisme mené par des jeunes queers et trans qui valide et soutient les expériences des jeunes partout en Ontario. Pour y parvenir, nous :

- Offrons du soutien par les pairs anonyme et des références
- Formons les jeunes pour qu'ils puissent soutenir d'autres jeunes
- Offrons des ressources pour permettre aux jeunes de prendre des décisions éclairées.